
PIRÁTSKÉ LISTY PRAHA 10

Na Desítku se vrátily praktiky „šmej-
dů“ a hraje se o neuvěřitelných 16 mi-
lionů. Dříve se obzvláště senioři stávali 
terčem různých podomních prodejců, 
kteří využili jejich důvěry a nechali je 
podepsat nevýhodné smlouvy. A aby 
se nedalo bránit u sou-
du, obsahovaly tzv. roz-
hodčí doložky. Ty dopředu říkaly, kdo 
případný spor rozhodne. Ve spotřebi-
telských smlouvách už zákonodárci 
tyto doložky zakázali.
To ovšem neplatí pro obec.  Naopak, 
místostarostka Olga Koumarová 
(ODS), sama předložila radě rozhodčí 

smlouvu, kterou se obejde standardně 
uzavřená smlouva o výstavbě MŠ Baj-
kalská, kde za změnu ceny nese jedno-
značnou odpovědnost zhotovitel (tedy 
MČ). Praha 10 se tak nebude moci brá-
nit u soudu a o 16 milionovém navý-

šení se bude rozhodovat 
v rozhodčím řízení. Kdo 

rozhodce vybral je nejasné, o to víc se 
dá tušit, jak tento spor dopadne. Ne ná-
hodou MŠ Bajkalská staví společenství 
firem GEOSAN GROUP a.s. a VISTO-
RIA CZ a.s. bývalého radního Prahy 10 
za ODS a nyní známého zákulisního 
hráče a podnikatele Tomáše Hrdličky.

1 6 mega 
pro lobistu hrdličku!?

Loni v červnu zastupitelstvo Prahy 
10 odvolalo místostarostu Davida 
Kašpara (STAN) z Rady MČ, a to 
všemi hlasy (kromě zastupitelů ko-
alice VLASTA) z důvodu jeho ne-
schopnosti vysvětlit neprůhledné 
financování pražského hnutí STAN. 
Kašpar zastával již tehdy druhou 
nejvyšší stranickou funkci v Praze, 
a to pozici místopředsedy, hned ve-
dle tehdejšího nechvalně známého 
pražského předsedy Petra Hlubuč-
ka. Zatímco Hlubuček po obvinění 
z korupce policií skončil, Kašpar za-
stává post místopředsedy pražského 
STANu a po volbách opět i funkci 
místostarosty Prahy 10 dodnes.
Radní z Prahy 10 nedávno jedno-
myslně schválili pouze na základě 
poptávkového řízení téměř 2 mili-
ony korun pro PR služby s názvem 
„Komunikační kampaň ke stěho-
vání úřadu MČ Praha 10 do nové 

radnice“. Byla vybrána společnost 
Media:list s.r.o. a jediným jednate-
lem (a tudíž i statutárním orgánem) 
společnosti Media:list s.r.o. je pan 
Ondřej Křivka.
Kdo je Ondřej Křivka? Dřívější spe-
kulace o napojení Ondřeje Křivky 
na kauzu Dozimetr potvrdil Deník N 
ve svém tištěném vydání ze dne 21. 8. 
2023: „Vyšetřovatelé např. dospěli k zá-
věru, že Redl Hlubučkovi platil jeho 
mediálního poradce Ondřeje Křivku. 
Odposlechy totiž zachytily, jak šéf sku-
piny přepočítává peníze a opakuje, že 
se „musí zaplatit Ondra“. Policie tak 
shrnuje, že PR poradce (myšleno On-
dřeje Křivku) neplatila strana, ale Redl. 
Tuto informaci podle Deníku N policii 
potvrdil také spolupracující obviněný 
podnikatel Pavel Dovhomilja.
Vítězná částka v poptávkovém řízení 

Prahy 10 dosáhla 1 942 000 Kč bez 
DPH. Další dva uchazeči nabídli své 
služby za 1 974 000 Kč bez DPH, resp. 
1 990 000 Kč bez DPH. Je pozoru-
hodné, jak se uchazeči svorně sešli 
na tak podobných částkách těsně pod 
limitem zadávání podle zákona. Při 
ceně vyšší než 2 miliony korun by 
se tato služba musela podle zákona 
veřejně soutěžit. Nabídky tak doda-
li pouze předem určení dodavatelé, 
protože radnice poptávku nezveřej-
nila na profilu zadavatele, jak bývalo 
zvykem v minulém volebním období, 
když byli Piráti součástí koalice. 
Opakovaně jsme vyzvali starostu 
Martina Vatoviče (ODS) k ukon-
čení smlouvy. Překvapilo nás, že 
místo okamžité výpovědi smlouvy 
s p. Křivkou si Praha 10 zaplatila 
právní posudek a smlouvu nevypo-
věděla. Jméno Prahy 10 tak je navždy 
spojeno s aktéry kauzy Dozimetr.

Petr Beneš

Z PRAHY 10 PRO SPOLUPRACOVNÍKA  
HLUBUČKA Z DOZIMETRU
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PIRÁTI PRACUJÍ:

Vyzvali jsme starostu 
Valoviče (ODS) k okamžitému 

vypovězení smlouvy.

PIRÁTI PRACUJÍ:
 Po analýze všech dostupných dokumentů jsme 

na uzavření této nevýhodné smlouvy podali 
trestní oznámení.

DVA MILIONY

Jana Komrsková

 I V opozici  
 pracujeme pro  prahu 10 www.pirati10.cz



park solidarita 
V novém

Rozpočet  
pro životní 

prostředí přišel 
o 22 milionů

Otevřeli jsme severní část revitalizovaného parku Solida-
rita ve Strašnicích. Pro nás je to srdcový projekt, protože 
jsme ho v minulých čtyřech letech připravovali společně 
s naší tehdejší radní a dnes náměstkyní pro životní pro-
středí a klimatický plán Janou Komrskovou. Byla to cesta 
trnitá, ale při prohlídce parku jsme se znovu přesvědčili, 
že to rozhodně stálo za to. Re-
vitalizace, na kterou většinu 
prostředků poskytl magistrát, 
se opravdu podařila. Nebyla 
by to správná rekonstrukce, 
kdyby se nenarazilo na něco, 
s čím nikdo nepočítal. Při od-

straňování některých pochozích povrchů se ukázalo, že 
kořenový systém stromů je podstatně rozvětvenější, než 
se předpokládalo. Bylo rozhodnuto, že místo asfaltu, který 
by kořenovému systému spíše uškodil, budou položeny 
kamenné kostky, které umožní lepší vsakování dešťové 
vody, aby stromy v parku mohly nadále prospívat. Dou-

fáme, že veřejnost porozumí, 
že v tomto případě vyhlíd-
ka na zhoršení stavu dřevin 
převážila nad požadavkem 
na komfort pohybu pro ná-
vštěvníky parku na bruslích 
či koloběžkách.

Životní prostředí to je vše kolem 
nás. Proto mě překvapilo, že od-
povědný radní Milan Maršálek 
(VLASTA) navrhl rozpočet v ob-
lasti investic seškrtaný o 22 mili-
onů oproti roku 2022. V číslech to 
znamená pro letošní rok pouhých 
15,6 mil. Kč, v roce 2022 se jednalo 
o částku 37,6 mil. Kč!! Dětská hřiště, 
revitalizace parků, stromy v ulicích, 
květinové louky, lavičky, kontejne-
rová stání, pítka, klimatický plán, 
čisté ulice? Nic z toho není priori-
tou současné rady! Bohužel špatné 

časy zřejmě čekají i oblasti úklidu 
veřejných prostranství a odpadů. 
Navzdory předvolebním slibům ko-
alice neplánuje žádné posílení úkli-
du, naopak. Na dalších 5 let plánuje 
stále stejné finanční prostředky, což 
při současné inflaci může znamenat 
pouze jediné – dramatické zhoršení 
čistoty veřejných prostranství.
To všechno v době, kdy má koalice 
nejvíc bohatě placených straníků 
(včetně placených přeběhlíků) 
a většina investic bude směřovat 
pouze do betonu.

Petr Beneš

František Král

PIRÁTI PRACUJÍ:

Do příprav projektu jsme 
zapojili místní obyvatele.

Divadelní festival a podpora kultury je ne-
sporně správná věc. Bylo by však rozumné 
a citlivější k prostředí a jeho obyvatelům, kdyby 
se konal na místě, které je pro takovou akci 
vhodné. Přínosy podobné akce by také měly 
významně převažo-
vat nad negativy.
Heroldovy sady jsou 
pro Vršovice zele-
nou oázou a místem 
relaxace a setkávání. 
Proto nás nepříjem-
ně překvapilo, že byly 
pro veřejnost v něko-
lika letních týdnech 

v podvečer, když opadla největší horka, zavřené. 
A po skončení večerních produkcí, na které 
lístky stály kolem 400,- Kč, zůstaly obrovské 
zničené plochy v trávníku.
Běžnou součástí konání každé akce, by mělo 

být i uvedení prostoru 
do  původního stavu. 
Nic z  toho Praha 10 
jako pořadatel nenapl-
nila. Park tak zůstal celé 
léto v dezolátním stavu, 
a to i přes to, že nákla-
dy na pořádání festivalu 
byly téměř jeden a půl 
milionu korun.

I když koalice VLASTA v minulosti proti 
záměru výstavby u OC Květ dlouhodobě bro-
jila, její radní Milan Maršálek (VLASTA) na 
srpnovém jednání komise územ-
ního rozvoje svým hlasem záměr 
výstavby podpořil. Jedná se o záměr, který 
je až trojnásobně větší než záměr původní. 
Projednání s občany považuje pan radní za 

zbytné. Piráti přímo na jednání komise panu 
Maršálkovi připomněli sliby koalice VLASTA 
opakovaně v minulosti otištěné ve Vlastních 

novinách, že necitlivé výstavbě 
bude koalice VLASTA bránit. 

Ovšem dnes je vše jinak, dle pana Maršálka 
města prý rostou do výšky, proto předimen-
zovaný projekt podpořil.

PIRÁTI PRACUJÍ:

 Společně se spolkem Bezpečný Květ sbíráme podpisy 
pod petici proti předimenzované výstavbě.

Letní scéna  
v Heroldových sadech

Výstavba u OC Květ  
má být až trojnásobná

Bohdana Holá

Petr Beneš

PIRÁTI PRACUJÍ:

 Na zastupitelstvu jsme navrhli zvýšení 
rozpočtu na původní hodnotu.

 PIRÁTI PRACUJÍ:

Navrhujeme  
vybudovat stálou  

letní scénu  
v malešickém parku.

držíme kurz! PIRÁTSKÉ LISTY2 



V minulém volebním období byly vyjednány významné 
finanční prostředky na rekonstrukci stávající budovy 
radnice, včetně půlmiliardové bezúročné finanční vý-
pomoci od pražského magistrátu. Byl připraven záměr 
přestěhování radnice na dobu dvou let do objektu 
na Vinici s navazující rekonstrukcí budovy současné 
radnice.

Proč se záměr neuskutečnil? 
Tehdejší koaliční partneři Pirátů, koalice VLASTA a ODS, 
pro to měly své důvody. První se 
obávali těsně před komunálními 
volbami výtek, že mění názor, když 
dříve brojili proti „miliardové rad-
nici“. Druzí toho, že v managemen-
tu společnosti Carpet Invest, které 
budova Vinice patří, působí spolu-
žák současného starosty Martina 
Valoviče (ODS), a že by to mohlo 
být chápáno jako střet zájmů.
 
Jaká je situace nyní? 
Spolužák v managementu stále působí, v novém projek-
tu stěhování tento fakt již panu starostovi nevadí. Rad-
ní z VLASTy mlčí. Co se však změnilo je, že propadla 
možnost čerpat půlmiliardovou bezúročnou výpomoc 
od magistrátu a další přislíbené finanční subvence, např. 
200 miliónů od ministerstva životního prostředí.
Jinými slovy hrozí, že rekonstrukce stávající budovy rad-
nice je v nedohlednu, jelikož vyjednávání o finančních 
prostředcích na rekonstrukci sice pan starosta Valovič  

verbálně deklaruje, ovšem reálné výsledky z vyjednávání 
neprokazuje.
 
Co z toho plyne?
Zdá se, že investice více jak 80 milionů do příprav rekon-
strukce Vlasty z minulého volebního období bude zcela 
promarněna. Rýsuje se tak nepěkný scénář variace na Ško-
dův palác z dob primátora Béma – úřad opustí budovu, 
městská část jej prodá soukromému subjektu, aby se do ní 
úřad za přemrštěný nájem vrátil. Anebo aby za neúměrný 

nájem zůstal v soukromé budo-
vě na Vinici. Že tento scénář 
není nereálný dokládá i zadaný 
znalecký posudek na ocenění 
lokality Vlasta, který zahrnuje 
i budovu KD Eden.
 
Jak probíhá stěhování radnice?
Se zpožděním. Harmonogram 
není dodržen, stěžejní doku-

menty pro proces přestěhování, které měly být hotovy 
do konce května, nejsou ani v srpnu k dispozici. Stavební 
práce do soukromého objektu na Vinici ve výši 10 mili-
ónů Kč se kouskují, proto věc již prošetřuje ÚOHS pro 
podezření z dělení zakázek.  MČ Praha 10 zároveň platí 
od srpna plný nájem za úřadem nevyužívanou budovu.
Přestože není znám termín ani délka stěhování, byla za-
dána zakázka na informační kampaň v astronomické výši 
2 miliony korun. Z předem vybraných agentur zakázku 
vyhrála společnost Media:list, jejíž majitel hraje význam-
nou roli v kauze Dozimetr.

K 30. 6. 2023 byl na území Prahy 10 
ukončen provoz tří poboček České poš-
ty v ul. Počernická, Litevská a v NC 
Eden.
K omezení dostupnosti poštovních slu-
žeb se starosta Martin Valovič (ODS) 
vyjádřil opakovaně na jednání zastupi-
telstva MČ Praha 10 tak, 
že se není třeba děsit, 
že za zachování služeb 
bude bojovat. Že vnímá velký problém, 
který jej tíží zejména s ohledem na vy-
tíženost zrušených poštovních poboček 
a fakt, že dvě ze tří poštovních poboček 
byly bezbariérové. Že vnímá apel obča-
nů, aby jím vedená koalice přemýšlela 
o možnosti pošta Partner plus v ulici 

Radnice

Místostarosta Pek ‒ 
kumulátor s platem 
vyšším než ministr

Dočkáme se obnovení 
dostupnosti 

poštovních služeb?

Tomáš Pek (TOP 09) vykonává 
funkci uvolněného předsedy výboru 
územního rozvoje Zastupitelstva hl. 
m. Prahy, s platem 106 tisíc korun 
a k tomu je současně místostarostou 
pro majetek na Praze 10 s platem 97 
tisíc korun. Každá z těchto funk-
cí vyžaduje práci na plný úvazek. 
Nepřipadá mu ani trochu divné, 
že v součtu pobírá vyšší plat než 
ministr! O tom, že souběh funkcí 
nezvládá, se mluví jak na Praze 10, 
tak i na magistrátu hl. m. Prahy.
Překvapilo nás, že na jednání Za-
stupitelstva MČ Prahy 10 předložil 
ke schválení několik materiálů, 

ale samotná účast na jednání mu 
nestála za námahu. A když už byl 
přítomen, tak všechny jím před-
ložené materiály obsahovaly řadu 
chyb. Některé byly díky Pirátům 
na místě opraveny, jiné materiály 
musely být z programu staženy. 
Je rovněž zarážející, že pan Pek 
se z pozice uvolněného předsedy 
magistrátního výboru od února 
do srpna nezúčastnil jediné schůze 
Rady hl. m. Prahy. Přitom jedná-
ní Rady se uskutečnilo v daném 
období 27, tedy o  nedostatku 
příležitostí nemůže být řeč. Spíše 
o nedostatku vůle.

Jiří Komrska

Petr Beneš, Michal Kočí

PIRÁTI PRACUJÍ:
 Na jednání zastupitelstva pravidelně 

opravujeme materiály předložené tímto 
kumulátorem a tímto mu doporučujeme 

omezit kontakty se známými lobbisty bez 
ohledu na to, jestli prší nebo sněží.

PIRÁTI PRACUJÍ:
 Kalkulaci pro pokračování poštovních  

služeb formou pošta Partner plus  
jsme vedení radnice předali 1. srpna. 

Počernická i s ohledem na proběhlou 
petici, jejíž zástupci na jednání zastu-
pitelstva vystoupili.
Po zkušenostech, kdy se výroky pana 
Valoviče často neshodovaly s násled-
nou realitou, si desítkoví Piráti aktivně 
od České pošty, s.p. vyžádali podklady 

pro pokračování poštov-
ních služeb formou pošta 
Partner plus.

Získaná rámcová kalkulace vychází 
z reálných dat z provozu uvedených 
tří poboček za uplynulý rok, včetně 
odměny, kterou Česká pošta, s.p. pro-
vozovateli pošty Partner plus vyplácí.
Další kroky jsou již v kompetenci sou-
časné koalice Prahy 10.

Michal Kočí

Zkoušce trpělivosti při jízdě posuvnou plošinou umístě-
nou na schodišti k nástupišti zvoní hrana. V rámci schvá-
lené Koncepce bezbariérovosti hl. m. Prahy a na základě 
požadavku náměstka primátora 
pro dopravu Zdeňka Hřiba po 
podnětu od desítkových Pirá-
tů bude Praha budovat kvalitní 
bezbariérový přístup do stanice, 
tedy nový výtah. Investorem zá-
měru je Dopravní podnik hl. m. 

Prahy. V roce 2023 se předpokládá zpracování studie, 
v letech 2024 – 2025 bude zpracována projektová do-
kumentace, v roce 2026 je v plánu samotná realizace.

Tato nová infrastrukturní inicia-
tiva odpovídá potřebám a očeká-
váním místní komunity, zejmé-
na osob se sníženou schopností 
pohybu, těhotných žen, rodičů 
s kočárky a ostatních, kteří mají 
omezené schopnosti pohybu.

Výtah v metru Strašnická bude!

PIRÁTI PRACUJÍ:
podnět k záměru  

výstavby výtahu vzešel  
od Pirátů Praha10.

PIRÁTI PRACUJÍ:
Celá rekonstrukce úřadu 

je včetně stavebního 
povolení připravena 

k realizaci od roku 2022.
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V červenci jsme otevřeli na Desítce 
U Plynárny v Michli nový sběrný dvůr. 
Obyvatelé Prahy 10 mohou využít dal-
ší místo, kam mohou bezplatně odklá-
dat a svážet své odpady, které nemají 
co dělat v komunálním odpadu buď 
kvůli rozměrům, materiálu či možné 

nebezpečnosti. Otevírací doba je více 
než příznivá, dorazit můžete každý 
všední den od 8:30 do 18 hodin. Síť 
sběrných dvorů je stále poměrně řídká, 
ale věříme, že se nám na hlavním měs-

tě brzy podaří přidat další nová místa. 
V současné době má Praha celkem 
dvě desítky dvorů. Na úrovni hlavního 
města diskutujeme a hledáme společně 
s městskými částmi vhodné lokality, 
kam by případně bylo možné umístit 
další. Držte nám palce!

pro Prahu 10, větší komfort pro naše sousedy
nový Sběrný dvůr

Jana Komrsková

Dotace  
dětem končí!

Vyhozené peníze  
za vizuální identitu

Vedení Prahy 10 hází přes palubu 
vlastní děti i vlastní hotel! Od roku 
2008 až do letoška mohli školáci 
z  Prahy 10 trávit školu v  příro-
dě nebo lyžák v Horském hotelu 
v  Janských Lázních a  to za  pří-
znivou cenu. Hotel totiž městská 
část za tímto účelem koupila a po-
byty dětí v něm dotovala. Dokud 
na radnici v roce 2018 nepřišli Piráti, 
zkoušela předchozí vedení MČ skrz 
hotel i vyvádět nemalé  finanční pro-
středky. Tuhle černou díru se díky 
Pirátům podařilo vyčistit, výrazně 
zefektivnit provoz a z hotelu po-
stupně dělat místo pro dětská dob-
rodružství. Tomu je patrně konec! 
Koalice ODS+TOP 09+VLASTA 
nyní dotace na školy v přírodě i ly-
žařské výcviky jednomyslně stop-
la. Dopad zrušení dotací na děti 
(nejen) ze sociálně slabších rodin 
bude významný. S rodiči uvedený 
krok nikdo z radnice nekonzultoval. 

Nově v průměru uhradí rodiče více 
o 460 Kč za žáka a den. Za týdenní 
pobyt tedy o 3220 Kč víc než dosud! 
Důvody zrušení podpory pobytů, 
které koalice uvádí, jsou buď zcela li-
ché, či řešitelné! Např. špatné počasí 
na jaře a na podzim asi jen tak ně-
kdo neovlivní, změnit režim turnusu 
pátek – pátek lze vyjednat. Městská 
společnost provozující hotel vyšla 
vstříc i požadavku škol na menší 
skupiny žáků kolem 40 osob. Systém 
obsazování hotelu je férový, termíny 
se točí tak, aby se vystřídali a vešli 
všichni. Do hotelu Praha 10 inves-
tovala nemalé finanční prostředky, 
jeho nevyužívání postrádá smysl 
a neslučuje se s přístupem řádného 
hospodáře. Co bude s hotelem dál? 
Nikdo neví! Buďto výpadek dotací 
zaplatí rodiče (cca 8 milionů Kč roč-
ně), nebo jsou zvýhodněné pobyty 
dětí v srdci Krkonoš a tím i hotel 
samotný odsouzeny k zániku.

Po 12 letech ožívá touha po vzniku loga městské části. Měst-
ský znak prý již a opět nestačí. Občan se má díky logu 
s lokalitou více ztotožnit.
Předpokládaný celkový odhad na realizaci projektu Vizu-

ální identita MČ Praha 10 u společnosti CZECHDESIGN 
CENTER, s.r.o. je 1 392 710 Kč.

Možná by občané spíše uvítali, kdyby téměř 1,5 milionu bylo 
využito třeba:

 na dotaci provozu městských dětských skupin, aby se jejich služby nemusely 
(tolik) zdražovat,

Michal Kočí

 na podporu pobytů škol v přírodě a lyžařských výcviků, kterou Rada MČ 
od letošního září zrušila,

 na posílení dotačního programu pro rodiny s dětmi s handicapem, tento 
můj návrh s náklady cca 0,5 mil. byl počátkem roku na zastupitelstvu 
koalicí zamítnut,

 zvýšení (bezbariérové) dostupnosti poštovních služeb.

Ostatně pomoc − zvláště rodinám − v době krize před loňskými komunálními 
volbami současná Rada vehementně slibovala a reálné činy nepředvedla.

Michal Kočí

PODPOŘTE NÁS ! 
# držíme kurz ! 
piráti prahy 10
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Pirátská osmisměrka
Návrat do devadesátek. najdete  
všech čtyřicetjedna slov?

ADEPTKA 
APARÁT 
BERANICE 
BODÁK 
BRIKETA 
BRONZ 
DÁLNICE 
DELEGACE 
DEŠTÍK 
DÍRKA 
GARDEROBA 
GEOGRAFIE 
CHAOS 
JASMÍN 
KAMENOLOM 
KAMPAŇ 
KARTA 
KATALOG 
KRÁVA 
KRŮTA 
KYTARA 

LVICE 
LŽÍCE 
MANIFEST 
MEDICÍNA 
MERUŇKA 
MÍCHA 
NÁLEPKA 
OBÁLKA 
ORNAMENT 
OSIKA 
PATENT 
PAUZA 
POTOPA 
PUŠKA 
ROLNIČKA 
ROZBŘESK 
SENZOR 
SLEČNA 
ŠPÍNA 
UHLÍK

Tajenku osmisměrky pošlete na praha10@pirati.cz. Tři vylosovaní dostanou pirátské tričko.


